
1 
 

Protokół nr  25/17 
posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej Węglińca  
w dniu 7 sierpnia  2017 r  

miejsce posiedzenia-sala posiedzeń Urzędu Gminy i Miasta Węgliniec  
 
 
           O godz. 9.00 Przewodniczący komisji-radny Marek Wawrzynek otworzył posiedzenie.  
W oparciu o listę obecności (zał. nr 1) stwierdził, że obrady są prawomocne, gdyż spośród 
pięcioosobowego składu komisji w posiedzeniu uczestnicy 4 jej członków. Dodał, że 
nieobecny to radny Krzysztof Kutrowski.  
Powitał wszystkich zebranych. 
Lista osób zaproszonych stanowi zał. nr 2. 
 
Następnie Przewodniczący komisji przypomniał porządek obrad zawarty w zawiadomieniu 
(zał. nr 3), do którego uwag nie wniesiono.  
 
Zgodnie z nim przystąpiono do pierwszego tematu - OPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA DOLNOŚLĄSKIEGO W SPRAWIE WPROWADZENIA NA OBSZARZE 

WOJEWÓDZTWA DOLNOŚLĄSKIEGO Z WYŁĄCZENIEM GMINY MIEJSKIEJ WROCŁAW I UZDROWISK 

OGRANICZEŃ W ZAKRESIE EKSPLOATACJI INSTALACJI, W KTÓRYCH NASTĘPUJE SPALANIE PALIW. 
Niniejszy projekt stanowi zał. nr 4. 
Przewodniczący M.Wawrzynek zwrócił uwagę na zapis zakazujący palenia węglem 
brunatnym przypominając, że corocznie węgiel taki jest zakupywany dla podopiecznych tut. 
MGOPS. Wyraził przy tym pogląd, iż osobiście jednak uważa, że węgiel ten nie powinien 
funkcjonować w obrocie detalicznym. Poza tym stwierdził, iż inne zapisy zawarte w projekcie 
także budzą wiele pytań i wątpliwości. M.in. zastanawiał się nad tym, kto będzie sprawdzał, 
czy biomasa jest odpowiedniej wilgotności, dlaczego właściciele piecy mieliby się 
wykazywać i dokąd miałyby trafiać dokumenty potwierdzające certyfikat na paliwo, komu i 
dlaczego użytkownicy są zobowiązani przedstawiać dokumenty potwierdzające fakt, iż piece 
posiadają odpowiednią klasę.  
Burmistrz Gminy i Miasta - Stanisław Mikołajczyk podkreślił, że poza informacjami, jakie 
zostały przekazane radnym, Burmistrz nie dysponuje żadnymi innymi propozycjami  
regulacji, którym podlegała będzie także tut. gmina. Dodał, że z omawianego dokumentu 
wynika także, iż został on przygotowany z inicjatywy 28 samorządów, natomiast brak wśród  
nich samorządów z naszej okolicy. Przedstawił procedurę związaną z ewentualnym 
podjęciem  niniejszej uchwały, z której wynikało, że bez względu na wydaną opinię, 
znaczenie będzie miał wynik głosowania Sejmiku. Potwierdził przy tym wątpliwości 
związane z niektórymi zapisami omawianego projektu.  

(ok. godz. 9.05 na posiedzenie przybył radny Krzysztof Kutrowski) 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej - Marzena Osowska poinformowała, że na 
chwilę obecną nie jest też znany sposób ewentualnego egzekwowania wymogów 
przewidywanych omawianym dokumentem.    
Przewodniczący komisji wskazał na potrzebę zdiagnozowania wielu spraw, np. jakie kotły 
przeważają na tut. terenie, do kiedy mogą być użytkowane. Problematycznym zdaniem 
mówcy jest też sprawa możliwości finansowego udźwignięcia wymiany kotłów przez 
mieszkańców tut. gminy. Zauważył, że większość gmin, które zainteresowane są przyjęciem 
niniejszego dokumentu są zgazyfikowane.  
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Burmistrz zwrócił uwagę na brak informacji nt. organu, na którym spoczywała będzie 
kontrola przestrzegania wymogów zawartych w niniejszym projekcie. Dodał, że wątpliwości 
budzi kwestia wymogu związanego z wilgotnością biomasy. Nasuwa się też pytanie o to, 
czym będzie można ogrzewać, jak zakłada projekt,  po wyeliminowaniu paliw stałych 
(węgiel, drewno) w przypadku tut. gminy, w której nie ma gazu.  
Ze względu na szereg uwag, ok. godz. 9.50, ogłoszono przerwę uzgadniając, że w trakcie jej 
trwania wyspecyfikowane zostaną wszystkie uwagi.  
 
Po przerwie, ok. godz. 10.10, podjęto drugi punkt porządku obrad tj. FUNKCJONOWANIE 

GOSPODARKI ODPADAMI W I PÓŁROCZU 2017 R. Pisemna informacja stanowi zał. nr 5.  
Przewodniczący komisji odnosząc się do miejscowego punktu PSZOK pozytywnie ocenił 
wygląd jego otoczenia. Jednak zwrócił uwagę na potrzebę wykoszenia wnętrza i przestrzeni 
między ogrodzeniem, a drogą  sygnalizowaną także przez obecnego pracownika niniejszego 
punktu swoim zwierzchnikom. Poinformował, że osoba ta skarżyła się, iż w ubiegłym 
miesiącu nie otrzymała całej wypłaty.  Zdaniem Przewodniczącego należy naciskać, by 
prowadzący PSZOK doprowadził obiekt do stanu istniejącego w Lubaniu. Zauważył brak 
osobnego pojemnika na farby. Zaproponował też posadzenie buka od strony siatki, gdyby się 
okazało, że wcześniej posadzone świerki nie dały sobie rady.    
Następnie Burmistrz przedstawił informacje dot. gospodarki odpadami. Wynikało z nich 
m.in., że rośnie ilość odpadów w stosunku do I półrocza ubiegłego roku, co ma z kolei 
bezpośrednie przełożenie na koszty, że niebezpiecznie rośnie ilość odpadów mieszanych, 
które są  najdroższe. Następnie przedstawił wyniki przeprowadzonej w tym temacie kontroli 
informując o niebezpiecznym zjawisku wynikającym z faktu, iż 36% mieszkańców, mimo 
deklaracji o segregacji, w ogóle nie segreguje śmieci, co podraża koszty systemu. W 46% 
stwierdzono mankamenty co do prawidłowej segregacji. Wskazał też miejscowości, w 
których najbardziej i najmniej  prawidłowo segreguje się śmieci. Stwierdził, że dopiero po 
wynikach I półrocza br będzie można ocenić, czy będzie konieczna podwyżka stawek  opłat 
za śmieci.    
W trakcie dyskusji poruszono sprawę dot. lokalizacji dzikich wysypisk oraz znalezienia 
rozwiązania dot. sposobu i miejsca zdawania zużytej papy i styropianu. Zauważono także 
potrzebę zamontowania kamery na PSZOK.  
Burmistrz wyjaśnił jeszcze, że przeprowadzona kontrola była kontrolą prewencyjną, że jej 
wyniki zostaną przedstawione w lokalnej gazetce, że II etap kontroli odbędzie się we 
wrześniu, a stwierdzone w jej trakcie nieprawidłowości będą już podstawą do wystawienia 
mandatu. Zostanie także przygotowana procedura weryfikacji z urzędu deklaracji w 
przypadku stwierdzenia niezgodności oraz naliczenia wyższej opłaty za śmieci.    
 
Wracając do pierwszego tematu Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa dolnośląskiego z wyłączeniem 
Gminy Miejskiej Wrocław i uzdrowisk ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w 
których następuje spalanie paliw z następującymi uwagami: 
� Projekt uchwały nie uwzględnia specyfiki położenia obszaru danej gminy objętej 

zakazem. Mieszkańcy Gminy Węgliniec położonej w Borach Dolnośląskich jako paliwo 
stałe w większości stosują drewno nabywane w Lasach Państwowych. Wprowadzenie 
zakazu stosowania biomasy o wilgotności powyżej 20% eliminuje drewno jako paliwo 
stałe. Sezonowanie drewna wymaga nakładów finansowych większych aniżeli na paliwo 
stałe, kupowane bezpośrednio przed jego spaleniem. Czy nie celowym byłoby 
podniesienie wskaźnika procentowego biomasy stałej lub czy nie należałoby wyłączyć 
drewno z tego wskaźnika.   

� Obowiązek określony w § 8 ust.2 przedstawienia certyfikatu jakości sprzedawanego opału 
winien być nałożony na dostawcę paliwa - mowa tu o sprzedaży drewna przez Lasy 
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Państwowe, które w chwili obecnej nie mają takiego obowiązku  
� Granice obszaru, na które wprowadza projekt ograniczenia lub zakazy winny pokrywać 

się z obszarem przeprowadzonych badań, w wyniku których stwierdzono przekroczenia 
norm. Niecelowym jest przenoszenie zakazów i ograniczeń z terenów aglomeracji 
miejskich, w których występują przekroczenia dopuszczalnych stężeń na obszary wiejskie 
o rozproszonej zabudowie, dla których nie przeprowadzono pomiarów zanieczyszczeń.  

Z uwzględnieniem w/w uwag, 5 głosami „za”, komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy 
projekt. 
 
         Ponieważ nie zgłoszono żadnych spraw w punkcie SPRAWY RÓŻNE, a porządek 
posiedzenia został wyczerpany o  godz. 10.50 posiedzenie zostało zakończone i zamknięte.  
 
 
 
 
          PRZEWODNICZĄCY  
                  KOMISJI ROLNICTWA, LEŚNICTWA 
                        I OCHRONY ŚRODOWISKA  
 
                                            (-) MAREK WAWRZYNEK 
 
 
 
Protokółowała; 
 
M.Janczak-BRM  
Węgliniec, 28 sierpnia 2017 r 


